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§  145 KFKS 2023-00001 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
 Ärende Åtgärd/ansvar 

E 
Övrigt  

 Protokoll Nacka Stadshus AB styrelsemöte 2023-
10-04 

 

 Protokoll Nacka Stadshus AB styrelsemöte 2023-
06-01 

 

 Protokoll Styrelsemöte nr 4 NEAB 2023-09-25  

 Protokoll Styrelsemöte nr 4 NEFAB 2023-09-25  

 Protokoll styrelsemöte nr 3 NVOA 2023-05-16  

 Protokoll styrelsemöte nr 4 NVOA 2023-09-21  

 Protokoll styrelsemöte nr 5 NEAB 2023-10-04  

 Protokoll styrelsemöte nr 5 NEFAB 2023-10-04  

 Protokoll styrelsemöte nr 5 NVOA 2023-10-27  

 
 
- - - - - 
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§  146 KFKS 2023-00099 

 
Månadsbokslut oktober 2023 för kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för oktober 2023 i enlighet med tjänsteskrivelsen 
daterad den 15 november 2023. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen totalt visar för perioden januari - oktober 2023 ett utfall på netto -178,7 
miljoner kronor, vilket är 16,0 miljoner kronor bättre än budget för perioden.  
 
De delar av kommunstyrelsen som efter åtta månader redovisar i utfallet ett samlat 
underskott mot budget på totalt -14,0 miljoner kronor är: 
• kommunfullmäktige (-1,8 miljoner kronor), 
• kommunstyrelsen som egen nämnd (-5,9 miljoner kronor),  
• stadsledningskontoret och stab (-0,2 miljoner kronor), 
• Södertörns brandförsvar (-1,2 miljoner kronor), 
• myndighets- och huvudmannaenheterna (-1,5 miljoner kronor) och 
• välfärdskola (-3,4 miljoner kronor). 
 
De delar av kommunstyrelsen som redovisas ett samlat överskott mot budget med totalt 
30,1 miljoner kronor är: 
•  revision (0,5 miljoner kronor),  
• stöd och serviceenheten (2,5 miljoner kronor), 
• fastighetsenheten (21,5 miljoner kronor),  
• stadsutveckling (0,1 miljoner kronor) samt 
• välfärdsamhällservice (5,5 miljoner kronor). 
 
Prognosen för helåret är -219,5 miljoner kronor, vilket är 3,5 miljoner kronor bättre än 
budget och 7,9 miljoner kronor bättre än T2 prognosen. Större delen av förbättringen 
ligger hos fastighetsenheten, som hade ett prognostiserad överskott i T2 på 6,3 miljoner 
kronor, men har nu justerat prognosen till överskott på 12,3 miljoner kronor. 
Kommunfullmäktige visar ett prognostiserat underskott på -1,5 miljoner kronor och 
kommunstyrelsen som egen nämnd visar ett prognostiserat underskott på -5,5 miljoner 
kronor. Även stadsledningskontoret och staber (-1,0) och Södertörns brandförsvar (-1,9) 
visar prognostiserat underskott. Däremot har stöd och serviceenheter (3,5), 
fastighetsenheten (6,0) samt välfärd samhällsservice (4,0) positiva prognoser. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Stadsledningskontoret daterad den 15 november 2023 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  147 KFKS 2023-01095 

Månadsbokslut oktober 2023 för Nacka kommun 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar bokslutet för oktober 2023 för Nacka kommun enligt bilaga 1 
till tjänsteskrivelsen daterad den 15 november 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Periodens utfall för kommunen som helhet är +197,3 miljoner kronor, vilket är -220,0 
miljoner kronor sämre än budget. Periodens negativa avvikelse be ror främst på lägre 
exploateringsintäkter, högre pensionskostnader samt bidrag till ersättningstrafik för 
Saltsjöbanan. Det vägs upp av högre skatteintäkter och nämnderna som går sammantaget 
bättre än budget. För helåret 2023 prognostiseras ett samlat resultat på +263,0 miljoner 
kronor, vilket är - 319,3 miljoner kronor lägre än årsbudgeten på +582,3 miljoner kronor. 
Prognosavvikelsen beror främst på försäljningsintäkter av exploateringsmark som delvis 
skjuts till 2024 eller senare. Det kompenseras av högre generella statsbidrag och 
skatteintäkter som överskrider budget med +109,2 miljoner kronor. Tilläggsbudget för att 
säkra kvalitén i välfärden på 36,2 miljoner kronor finansieras av överskott på statsbidrag 
och skatter. Nämnderna prognostiserar sammantaget ett överskott på +62,6 miljoner 
kronor för helåret. Kommunens prognos exklusive jämförelsestörande poster är +250,9 
miljoner kronor. Det motsvarar 3,8 procent av skatteintäkter och statsbidrag. 

Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 941,0 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av oktober 1 900,0 miljoner kronor. Vid årets slut 
bedöms låneskulden uppgå till 2 200,0 miljoner kronor.  

 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Stadsledningskontoret daterad den 15 november 2023 

Bilaga 1. Månadsbokslut oktober 2023 Nacka kommun 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det i grunden är bra att kommunen som helhet visar upp ett resultat 
på +197,3 MKR, även om det är 220,0 miljoner kronor sämre än budget. På helåret 
prognostiseras nu ett resultat som är 319 miljoner sämre än budget. Vi tycker dock att det 
är positivt att nämnderna prognostiserar ett överskott på +62,6 miljoner kronor för helåret.  
Nackalistan tycker att det är bra att kommunen på många sätt har en stabil ekonomi och 
trots att prognoserna är negativa mot budget så är det ändå starka resultat som kommunen 
visar upp. Det är dock viktigt att se hur det ansträngda ekonomiska läget slår mot olika 
verksamheter i kommunen och att man noga följer både personalens situation samt hur 
kvalitén i verksamheterna utvecklar sig.” 
 
- - - - - 
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§  148 KFKS 2023/ 01099 

Exemplifiering av firmatecknare 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 11 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande.  
 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Johan Krogh eller andre vice ordföranden Johanna Kvist, 
underteckna i förening med endera tjänstemannen 
 

• Stadsdirektör Victor Kilén 
• Trafik- och fastighetsdirektör Poa Hellqvist 
• Ekonomi- och finansdirektör Christer Lindberg 
• Näringslivsdirektör Mathias Forsberg 
• Personaldirektör Elisabeth Carle 
• Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
• Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 
• Social- och äldredirektör Karin Kollberg 
• Klimat- och miljödirektör Charlotte Persson 
• Stadsutvecklingsdirektör Katarina Wåhlin Alm 
• Utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör Veronica Grimheden Myhrström 
• Stöd och servicedirektör Hans-Otto Halvorsen 
• Kommunikationsdirektör Henrik Kelfve 
• Digitaliseringsdirektör Henrik Palmblad-Wennergren 

Sammanfattning av ärendet 
Av reglementet med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen anges att 
ansvarig tjänsteperson har rätt att underteckna handlingar för kommunstyrelsen, i förening 
med kommunstyrelsens ordförande. Externa kontakter, exempelvis bank eller externa 
avtalsparter, efterfrågar ofta beslut om vilka namngivna tjänstepersoner som äger rätt att 
teckna avtalen eller andra åtaganden för kommunens räkning. För att underlätta för externa 
kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal som kommunen ingår, 
föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen exemplifierar vilka som kan vara 
firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en exemplifiering.  
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Då det är personförändringar uppdateras exemplifieringen av firmatecknare. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Stadsledningskontoret daterad den 13 november 2023 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  149 KFKS 2023-01020 

Revidering av taxa och införande av ny avgift för 
användning av offentlig plats för återvinningsstationer  

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om följande ändring i taxan för 
användning av offentlig plats.  

• Taxa för användning av offentlig plats revideras genom att skrivelsen 
”återvinningsstationer” i punkt 2 under rubriken ”Ingen avgift tas för:” stryks. 
• En ny avgift för upplåtelse av offentlig plats för återvinningsstationer införs.  
• Från 1 januari 2024 antas en årlig avgift om 3 000 kr/återvinningsstation.  
• För övrigt vissa språkliga justeringar i inledningen. 

 
Sammanfattning av ärendet 
I juni 2022 fattade regeringen beslut om en ny förordning avseende producentansvar för 
förpackningar. Förordningen innebär bland annat att kommunerna tar över ansvaret för 
insamling av förpackningsavfall från hushåll och samlokaliserade verksamheter från den 1 
januari 2024. De stationer som övergår till kommunen återfinns på både offentlig plats 
samt på privat och kommunal kvartersmark.  

I samband med kommunernas övertagande av ansvaret för återvinningsstationerna har en 
översyn av avgifter för användning av mark i kommunen gjorts där ambitionen är en rättvis 
prisnivå oavsett typ av mark. Kommunen har fram till nu haft ett undantag för 
återvinningsstationer i taxan för användning av offentlig plats. 

Vid framtagande av ny avgift har omvärldsspaning gjorts i andra kommuner som tar ut en 
avgift för upplåtelse av offentlig plats till återvinningsstationer, Norrköping och Norrtälje. 
Översynen har resulterat i ett förslag om att en avgift för upplåtelse av mark på offentlig 
plats för återvinningsstationer ska tas ut från 1 januari 2024. Den årliga summan föreslås 
blir 3000 kr/återvinningsstation, vilket harmoniserar med andra avgifter för 
markupplåtelser i kommunen. 

För övrigt är vissa språkliga justeringar aktuella i texten under rubrikens ”Dokumentets 
syfte”. 

Taxan för upplåtelse av offentlig plats ses årligen över i samband med mål och budget. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Stadsledningskontoret daterad den 17 november 2023 
 
Bilaga 1 Taxa för användning av offentlig plats, diarienummer KFKS2022-01137 
Bilaga 2 Förslag på ny Taxa för användning av offentlig plats 
Bilaga 3 Protokollsutdrag NTN-2023-00250 §169, 2023-10-17 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det kommunala bolaget Nacka Vatten och Avfall (NVOA) tar över driften av 
Återvinningsstationerna (ÅVS) 2024 och ska enligt lag gradvis införa Fastighetsnära 
Insamling av förpackningar (FNI) senast 2027. Det innebär även att behovet av mark till 
återvinning minskar eftersom de allra flesta tömningskärl då kommer att ske vid bostaden, 
med kärl på fastighetsägarens egen mark. Hyreskostnaden för den mark som NVOA 
behöver hyra av kommunen beräknas till enbart ca 15 000 kronor totalt. Det är 
felräkningspengar i de totala kostnaderna för förpackningsinsamlingen. 
Nackalistan står fast vid vår ståndpunkt att kommunen ska få full kostnadstäckning för 
insamlingen av förpackningar, som ju ska finansieras av producentavgifter uttagna vid 
inköp av en viss artikel. Vi vill att alla kostnader för FNI separatredovisas av NVOA, så att 
det är möjligt att följa upp hur stor del av kostnaden som inte ersätts, vilket möjliggör för 
kommunen att fortsatt driva frågan mot staten och Naturvårdsverket.” 
 
- - - - - 
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§  150 KFKS 2023-01047 

Styrdokument för krisberedskap  

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar Strategisk handlingsplan 
för krisberedskap 2023–2026, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 17 
november 2023  

2. Kommunstyrelsen antar Plan för extraordinära händelser 2023–2026, enligt bilaga 2 
till tjänsteskrivelse daterad den 17 november 2023  

3. Kommunstyrelsen antar Utbildnings- och övningsplan 2023–2026, enligt bilaga 3 
till tjänsteskrivelsen daterad den 1 november 2023. 

 
Sammanfattning av ärendet 
För varje mandatperiod ska kommunen ta fram styrdokument för sitt arbete med 
krisberedskap, vilket framgår av Överenskommelse om kommunernas krisberedskap 2019–
2022 (förlängd till och med 31 december 2023) mellan Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap (MSB) och Sveriges Kommuner och Regioner (SKR). Överenskommelsen syftar 
till att öka samhällets krisberedskap på lokal nivå.  

I enlighet med överenskommelsen har kommunen upprättat styrdokumentet Strategisk 
handlingsplan för krisberedskap 2023–2026. Handlingsplanen beskriver hur kommunens 
arbete med krisberedskap är organiserat, hur risk- och sårbarhetsanalysprocessen fungerar 
och redogör för ambitionsnivåer gällande geografiskt områdesansvar samt vilka 
fokusområden som är prioriterade för Nacka kommuns krisberedskapsarbete under 
mandatperioden.  

Till kommunens styrdokument för krisberedskap Strategisk handlingsplan för 
krisberedskap 2023–2026 hör även Plan för extraordinära händelser samt Utbildnings- och 
övningsplan.  

Plan för extraordinära händelser syftar till att tydliggöra ansvar, organisation och funktioner 
för krisledningen på övergripande nivå. Utbildnings- och övningsplan underlättar för 
kommunen att på ett strukturerat sätt vidmakthålla och utveckla den egna organisationens 
kunskap och förmåga vad gäller krisberedskap och civilt försvar.  
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Utöver dessa dokument finns även inom samma ramverk Reglemente för 
krisledningsnämnden samt en övergripande Risk- och sårbarhetsanalys, beslutade i 
november 2022 respektive oktober 2023, den senare är redan inrapporterad till 
länsstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Stadsledningskontoret daterad den 17 november 2023 

Bilaga 1. Strategisk handlingsplan för krisberedskap 2023–2026 

Bilaga 2. Plan för extraordinära händelser 2023–2026 

Bilaga 3. Utbildnings- och övningsplan 2023–2026 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

 
Protokollsanteckning 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Det är utmärkt att styrdokumenten nu uppdateras och görs mer konkreta. Dokumenten 
syftar framåt – vad som behöver göras härnäst. Det är viktigt att påpeka att detta är utöver 
vad som redan gjorts. Exempelvis påpekar dokumentet att det finns ett behov att göra en 
genomlysning av hur vi prioriterar kring IT och el i händelse av en kris. Till detta kunde 
läggas vattenförsörjningen, som en livsviktig resurs för vilken det måste finnas tydliga 
prioriteringar. I och med den nödvattenplan som antagits har ett sådant arbete redan gjorts, 
och det är därför det inte finns med här. Men det förtjänar ändå att nämnas, bland annat 
eftersom vi kommer att behöva utvärdera de gjorda prioriteringarna när vi övat. 
Vi vill också framhålla en aspekt som behandlas mest indirekt i dokumenten. Kommunen 
har ett geografiskt ansvar, vilket innefattar saker som vi inte har administrativ jurisdiktion 
över, såsom Nacka sjukhus, lokaltrafikanläggningar med mera. Dessa saker är viktiga att 
beakta i vår planering. Vi ska samöva med regionen, vilket är bra, men det är ett så viktigt 
ansvar att det förtjänar att framhållas tydligt. Vi tar det ansvaret på stort ansvar. 
Som en del arbetet med beredskap behöver vi också planera för skyddade utrymmen, som 
komplement till skyddsrum. Detta skall vi ha i bakhuvudet vid vår stadsplanering, och det 
förtjänar därför att omnämnas i detta sammanhang.” 
 
- - - - - 
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§  151 KFKS 2023-00925 

Medarbetarundersökningens resultat 2023 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.   

Kommunstyrelsen noterar information om medarbetarundersökningens resultat till 
protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Genom medarbetarundersökningen följer kommunstyrelsen upp framgångsfaktorer för att 
stärka kommunstyrelsens fokus för personalområdet – Nacka är en attraktiv arbetsgivare 
med kompetenta, motiverade, stolta och friska medarbetare. Kommunstyrelsens målnivåer 
för 2023 uppnås för tre av fyra resultatindikatorer. Nacka kommun har högre värden för de 
fyra resultatindikatorerna än undersökningsföretagets jämförelsetal. Hållbart medarbetar-
engagemang, HME, ökade med en procentenhet i år till en nivå på 81 vilket är en 
procentenhet högre nivå än jämförelsetalet för kommuner 2022 som redovisas av Sveriges 
kommuner och regioner (SKR) i databasen Kolada.  

Nacka kommuns snittresultat för de 43 frågor som undersökningsföretaget Zondera har 
jämförelsetal för uppgår till 76,2 procent, vilket är 3,2 procentenheter högre än Zonderas 
snittresultat för de 43 frågorna. Både enheter i stadshuset, Välfärd samhällsservice och 
Välfärd skola har snittresultat som överstiger Zonderas snittresultat för de 43 jämförbara 
frågorna. Snitt-resultatet för Nacka kommun har ökat marginellt, med 0,15 procentenheter, 
jämfört med 2022 års resultat. Totalindex, som är ett mått för samtliga ca 90 frågor i 
undersökningen viktat mot Nacka kommuns nyckelfrågor stolthet och engagemang, uppgår 
till 75,2 procent. Totalindex har backat med 0,5 procentenheter jämfört med 2022 års 
resultat. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Stadsledningskontoret daterad den 2 november 2023 

Bilaga 1. Zonderas analys av medarbetarundersökningens resultat 2023.   
Bilaga 2. Resultatrapport 2023, Nacka kommun totalt och för produktionsområden och 

enheter.   
Bilaga 3. Resultatrapport 2018 - 2023, Nacka kommun totalt. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Resultatet från medarbetarundersökning lyfter flera positiva resultat. Bland annat uppger 
många medarbetare i kommunen att deras arbete känns meningsfullt och att de upplever att 
de har den kompetens som krävs för att genomföra arbetsuppgifterna.  
Det finns dock siffor som sticker ut och som Vänsterpartiet i allra högsta grad ser som 
påverkningsbara genom politiska beslut. Endast 62% anser att de kan återhämta sig efter 
perioder av hög arbetsbelastning. Även om resultatet är bättre än föregående år är det 
oroväckande att så många medarbetare inom till exempel Välfärd samhällsservice och 
Välfärd skola svarar att utrymme för återhämtning inte finns under deras arbetsdagar. 
Endast 60% av medarbetarna anser att de har en rimlig arbetsbelastning. Även här är 
resultatet bättre än föregående år men det är trots allt 4 av 10 medarbetare som då uppger 
att de har en orimlig arbetsbelastning.  
Vänsterpartiet har länge påpekat att alliansen inte budgeterar för vad verksamheterna 
egentligen kostar. Att medvetet avstå från att löne-och priskompensera år efter år får 
konsekvenser för medarbetare och medborgare.   
En synpunkt från Kommunal kring årets budget var bland annat:  
”Även om man anser sig ha prioriterat skola, äldreomsorg, kulturskola och social omsorg 
så ser Kommunal inte att det är tillräckligt för att få fler kollegor, bra arbetsmiljö och ökad 
lön i välfärdstjänsterna på något plan.” 
Vänsterpartiet se även att resultatet från medarbetarundersökningen ytterligare bevisar det 
Kommunal lyfter. Att medarbetare i Nacka kommun inte har möjlighet till att återhämta sig 
eller har en rimlig arbetsbelastning är ett misslyckande för en kommun som Nacka där 
nuvarande minoritetsstyre återkommande lyfter den goda ekonomin. Istället för att välja att 
satsa på mer resurser till fler kollegor och därmed bättre arbetsmiljö för många 
medarbetare, väljer alliansen att även i 2024 års budget ställa krav på effektiviseringar och 
besparingar i verksamheter genom att sänka skatten. Det kommer att fortsätta drabba 
medarbetare hårt och även Nackas medborgare.” 
 
- - - - - 
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§  152 KFKS-2023-01102 

Wallstreet festival 2025 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Under förutsättning att kommunstyrelsen tilldelar nödvändiga medel ur framtidsfonderna 
för delfinansiering av WALLSTREET Stockholm beslutar kommunstyrelsen följande: 

1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska bli medlem i den ideella 
förening WALLSTREET Stockholm (organisationsnummer 802537-4771) som 
utgör plattform för WALLSTREET festival 2025.   

2. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska delta i WALLSTREET festival 
2025 genom att ingå avtal gällande en GOLD Ticket. Biträdande ekonomidirektör 
ges mandat att företräda kommunen vid tecknande av avtal för medverkan i 
festivalen. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att biträdande ekonomidirektören representerar Nacka 
kommun i föreningens styrelse samt företräder kommunen vid ordinarie och 
eventuell extra årsstämma.  

4. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige att besluta om 
investeringsmedel för offentlig konst om totalt 3,5 miljoner kronor. Beslutet är 
villkorat av att kommunstyrelsen i Nacka beslutar om att delta i festivalen 
WALLSTREET Stockholm 2025.   

 
Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har sedan år 2013 använt sig av arbetssättet Konsten att skapa stad som 
handlar om medskapande, konst, kultur och konstnärlig kompetens som resurser för ökad 
innovationskraft och hållbarhet i stadsutvecklingen. En rad olika projekt har genomförts.  

Hösten 2019 genomförde Nacka kommun Stockholmsregionens första festival för offentlig 
konst, WALLSTREET Nacka. Konstfestivalen WALLSTREET handlar om att konstnärer 
och grannar tillsammans skapar platser med betydelse. Konst är avgörande för stadens själ, 
dess samspel, identitet och attraktivitet. WALLSTREET Nacka följdes upp av 
WALLSTREET Stockholm under sommaren 2022. Sommaren 2025 genomförs 
konstfestivalen WALLSTREET för tredje gången nu på nationell nivå. Nacka kommun 
föreslås medverka i den kommande festivalen sommaren 2025, teckna medlemskap i den 
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fristående ideella föreningen samt avtala om en Gold-ticket. Festivalen bygger på och 
förutsätter ett samarbete med och mellan deltagande kommuner och det privata 
näringslivet. 

Ett förslag till koncept för Nackas medverkan i festivalen 2025 har arbetats fram. Avsikten 
är att etablera ett nytt konststråk med utgångspunkt i platsens själ. Den primära 
inriktningen utgör från Saltsjöbanans sträckning genom kommunen, en världsunik resa 
genom Nackas historia, nutid och framtid. 

För Nacka kommun beräknas budgeten för genomförande av festivalen till cirka 6 miljoner 
kronor. Behov av investeringsmedel för konst uppskattas till 3,5 Mkr. För övriga 
projektkostnader avser projektet söka medel från kommunens framtidsfonder. 

Nacka kommuns medverkan i festivalens förutsätter att kommunstyrelsen i Nacka beslutar 
om att delta i festivalen WALLSTREET Stockholm 2025 och beslutar om 
investeringsmedel för konst i Nacka samt att projektet beviljas medel från 
framtidsfonderna. I de fall projektet inte beviljas både nödvändiga medel från 
framtidsfonderna och investeringsmedel kan kommunen inte medverka i festivalen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Stadsledningskontoret daterad den 13 november 2023 

Bilaga 1. WALLSTREET info kommun 

Bilaga 2. Saltsjöbanan som konststråk.  

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall-Steen 
(L) bifall till förslaget från Stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
Karin Teljstedt (KD) deltog ej i beslutet. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Socialdemokraterna har länge drivit att en procent av exploateringskostnaden ska gå till 
konstnärlig utsmyckning i kommunen. Vi är positiva till att konsten får ta plats i det 
offentliga rummet. Samtidigt är det viktigt att konstnärernas frihet värnas och att deras 



 
20 (37) 

 21 november 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

förmåga att sätta ljuset på rådande maktstrukturer inte förhindras Att som konstnär fritt få 
uttrycka sig och kritisera samtiden vi lever i är viktigt. Då Wallstreet handlar om att 
konstnärer skapar platser med betydelse som står för inkludering, värdeskapande och leder 
till destinationsutveckling anser vi att det är av yttersta vikt att det inte finns någon politisk 
styrning i projektet.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är försiktigt positiva till Wallstreet Sverige 2025, vi tycker dock att det är 
viktigt att noga följa vad detta kommer att kosta för kommunen. Vi tycker att det är 
olyckligt att kulturnämnden inte getts möjlighet att yttra sig eller delta i beslutet kring detta. 
Kommunen måste lära sig av sina misstag från ”WallStreet Nacka”, framtida konstprojekt 
ska flyttas till kulturnämndens verksamhet, och de projekt som inte har konstnärlig 
öppenhet och armlängds avstånd från politiken ska det dras ned på.” 
 
- - - - - 
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§  153 KFKS-2023-00901 

Stockholm Archipelago – Ny avtalsperiod 2024-2026 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ingå avtal om medverkan i ”Stockholm Archipelago” 
verksamhetsåren 2024, 2025 och 2026 i enlighet med Bilaga 1. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att bidra finansiellt till verksamheten med 187 000 kr 
per år. Betalning sker per den 1 januari varje år till och med 2026. 

Sammanfattning av ärendet 
Sedan december 2011 har Nacka kommun deltagit i ett regionalt samarbete som syftar till 
att stärka den internationella attraktions- och konkurrenskraften vad gäller besöksnäringen i 
Stockholms skärgård.  

Genom detta kan det regionala samarbetet organiseras från ax till limpa vilket har stora 
fördelar. Delar av det lokala besöksnäringsarbetet kan exempelvis samordnas över 
kommungränserna och regionala aktörer, som regionen, kan mer pricksäkert rikta olika 
typer av tillväxtinsatser där de gör störst nytta. Samarbetet innebär en ökad regional 
sammanhållning och därmed en bättre dialog mellan skärgårds- och kustlandskapets alla 
partner, såväl det offentliga som det privata. Organisationen kan också, som en samlad 
kraft, bättre adressera gemensamma regionala utmaningar. Inte minst gäller det möjligheten 
att vara mottagare av olika typer av nationella och internationella tillväxtprogram.  

Medlemskapet regleras via ett samverkansavtal, se bilaga 1. Den årliga finansieringen på 2 
271 000 kronor fördelas mellan medlemmarna. Nackas del i detta är 187 000 kronor per år, 
under nästa avtalsperiod. Summan ligger inom ramen för befintlig budget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Stadsledningskontoret daterad den 22 september 2023 

Bilaga 1 – samverkansavtal Stockholm Archipelago 2024-2026 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från Stadsledningskontoret.   
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  154 KFKS-2023-00653 

Strategi för hantering av massor i Stockholms län 
Ställningstagande 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Nacka kommun ställer sig bakom målen i strategin för hantering av massor i Stockholms 
län enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 2 november 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen i Stockholms län, Region Stockholm, Storsthlm, Trafikverket och 
Stockholms stad har gemensamt tagit fram en strategi för hantering av massor i länet. Det 
övergripande syftet med masshanteringsstrategin är att skapa förutsättningar för en mer 
resurseffektiv hantering av massor i länet och en regional samsyn om problematiken och 
målbilden. Nacka kommun har som medlem i Storsthlm bidragit till arbetet genom att 
medverka i såväl styrgrupp som arbetsgrupp. Storsthlms styrelse har beslutat att 
rekommendera kommunerna att ställa sig bakom målen i strategin. 

Den regionala masshanteringsstrategin ska utgöra en grund för samverkan genom att 
presentera en gemensam inriktning med tre effektmål och delmål för en mer cirkulär och 
resurseffektiv masshantering och fungerar därmed som en gemensam plattform för länets 
aktörer. Effektmålen är: 1. Bred regional samverkan kring masshanteringen som säkrar 
konkurrensneutralitet och lika villkor, 2. Hantering och transport av massor sker med så 
liten klimat- och miljöpåverkan som möjligt, och 3. En resurseffektiv, cirkulär och 
samhällsekonomisk optimerad hantering av berg- och jordmassor 

Av kommunens beredning av ärendet föreslås att kommunen bör ställa sig bakom målen i 
strategin. Masshantering kräver samarbete mellan olika aktörer och det är därför positivt att 
den regionala strategin har arbetats fram i dialog med och kommer att genomföras i 
samarbete med branschen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 2 november 2023 

Bilaga 1. Rekommendation, Storsthlm 
Bilaga 2. Strategi för hantering av massor i Stockholms län  
 



 
24 (37) 

 21 november 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Enheten 
för strategisk stadsutveckling – och fann att arbetsutskott hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är utmärkt med att en regional masshanteringsplan nu tas fram. Många av de stora 
problemen med till exempel omhändertagande av massor från byggnationen av 
tunnelbanan hade kunnat undvikas om denna plan funnits 10 år sedan. Andra aktörer som 
Trafikverket har länge arbetat med masshanteringsplaner, till exempel gjordes en sådan för 
västlig förbindelse, där massor bl a transporteras ut från Ekerö på pråm. 
Detta inkom även som en synpunkt under samrådet 2016 för den regionala 
utvecklingsplanen för Stockholms län (RUFS) 2050, bland annat från den lokala 
miljöorganisationen Nacka Miljövårdsråd. I den antagna revisonen av RUFS 2050 finns 
Masshantering och täkter medtaget under Tekniska försörjningssystem, vilket sannolikt har 
föranlett denna nya regionala plan. Nackalistan vill gärna se skrivningar om miljövänliga 
transporter och drivmedel. Vid all masshantering måste frågor kring buller, vibrationer och 
damm beaktas så att störningar för allmänheten minimeras. All masshantering ska föregås 
av tillståndsprövning enligt gällande lagstiftning. Nackalistan tycker att man ska vara 
restriktiv med att förlägga massahantering i bostadsnära lägen då störningarna av sådan 
verksamhet kan vara ganska stora. Även tillfälliga anläggningar kan ha stor negativ effekt på 
närområdet och bör om möjligt förläggas på platser där störningarna kan minimeras.  
Nackalistan hade gärna sett att i massahanteringsplanen varit tydliga med att man förväntar 
sig att de maskiner som används för bearbetning och transport av massor skall i möjligaste 
mån drivs på förnybar energi.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet välkomnar strategin för masshantering och har länge påpekat att det är helt 
orimligt att bryta nytt berg för att få sten när stora mängder sten samtidigt alstras i olika 
bygg- och infrastrukturprojekt. En bättre samordning och samverkan krävs för att 
minimera klimat- och miljöpåverkan och som aktör är det, som även konstateras i detta 
ärende, väldigt viktigt att det återspeglas i upphandlingskrav att enskilda projekt i högre 
utsträckning behöver använda återvunna massor från andra projekt.” 
 
- - - - - 
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§  155 KFKS 2023-00862 

Remiss – En samordnad registerkontroll för 
upphandlande myndigheter och enheter (SOU 2023:43) 
Yttrande till Finansdepartementet  

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens och inköpsenhetens förslag till yttrande 
över betänkandet En samordnad registerkontroll för upphandlande myndigheter och 
enheter, SOU 2023:43, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 14 november 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
I betänkandet från Finansdepartementet föreslår utredningen att det ska införas en 
funktion för samordnad registerkontroll som Bolagsverket ska ansvara för. Bolagsverket 
ska på begäran av upphandlande myndigheter och enheter genomföra kontroller av 
anbudsgivare och anbudssökande mot olika myndighetsregister och meddela den som ställt 
frågan om resultatet. Juridik och kanslistaben föreslår att Nacka kommun tillstyrker 
förslaget.  

Utredningen har även föreslagit att uteslutningsgrunderna i lagen om valfrihetssystem 
(LOV) ska utformas så att dessa liknar de som finns på det icke direktivstyrda området i 
lagen om offentlig upphandling (LOU). Juridik- och kanslistaben föreslår att kommunen 
tillstyrker även det förslaget då en ökad enhetlighet underlättar för såväl upphandlande 
myndigheter och enheter som för leverantörer.  

Likaså det förslag som utredningen lagt om införande av ett tydligare rättsligt stöd i 
upphandlingslagarna för behandling av personuppgifter i samband med uppföljning av 
kontrakt föreslås tillstyrkas.   

Utredningen väljer att inte lägga förslag angående införandet av en skyldighet att ställa 
arbetsrättsliga villkor på det icke direktivstyrda området samt att inte begränsa antalet 
underleverantörsled i offentliga upphandlingar. Juridik och kanslistabens föreslår att Nacka 
kommun ska lyfta fram att kommunen delar utredningens bedömning i dessa delar, med 
tillägget att det även utifrån den kommunala självstyrelsen och affärsmässiga bedömningar 
bör stå den upphandlande myndigheten eller enheten fritt att avgöra i vilka upphandlingar 
arbetsrättsliga villkor bör uppställas.     
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Juridik- och kanslistaben och inköpsenheten daterad den 14 
november 2023 

Bilaga 1. Förslag till yttrande 
Bilaga 2. Betänkandet En samordnad registerkontroll för upphandlande myndigheter och 
enheter, SOU 2023:43 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Juridik- 
och kanslistaben och inköpsenheten – och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till en samordnad registerkontroll och att utredningen anser att 
användandet av sanningsförsäkringar så långt som möjligt bör upphöra. LOV-systemet har 
länge underlättat för oseriösa aktörer och även i Nacka finns exempel på detta. Behovet av 
ett effektivt verktyg för att upphandlande myndigheter och enheter ska kunna kontrollera 
huruvida en anbudsgivare/anbudssökande ska uteslutas från en offentlig upphandling har 
varit stort. Kommunernas nuvarande kontrollsystem kan missa allvarlig 
välfärdsbrottslighet. En rapport från Brå från 2022 visade bland annat att regioner och 
kommuner har svårt att identifiera brottsliga aktörer som är verksamma inom välfärden. En 
samordnad registerkontroll är inte en heltäckande lösning men det är ett verktyg som 
Nacka kommun i en nära framtid kan använda för systematiska kontroller vid 
upphandlingar.” 
 
- - - - - 
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§  156 KFKS 2023-00665 

Motion – Låt Nackas infrastruktur bidra till biologisk 
mångfald  

Inkom den 19 juni 2023 av Tomas Ottosson, (V) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det pågår ett arbete med att 
ta fram en naturvårdsplan som kommer tydliggöra strategier för att säkerställa den 
biologiska mångfalden i kommunen. Naturvårdsplanen kommer omfatta ängsskötsel och 
beakta behovet av att skapa goda livsmiljöer för pollinatörer. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Motionen föreslår ett utökat ansvar för biologisk mångfald, utökad ängsskötsel och ett 
större och tydligare uppdrag att skapa goda livsmiljöer för pollinatörer. 

Natur- och trafiknämnden har utrett förslagen och lämnat synpunkter. 

Kommunen är medveten om att förutsättningarna för pollinatörerna försämrats och att 
skötseln av grönytor är en viktig del i att bevara och återskapa pollinatörernas livsmiljöer. 
Därför har kommunen valt ut ett antal ytor där kontinuerlig ängsskötsel genomförs sedan 
2021. Kommunen ser att det finns förutsättningar för en utökad ängsskötsel på en del ytor 
och har under sommaren genomfört en inventering av öppna marker som grund för vidare 
analyser och utvecklade skötselstrategier. 

På kommunen pågår också ett arbete med att ta fram en naturvårdsplan som syftar till att 
värna den biologiska mångfalden och samtidigt tillgängliggöra naturen. Arbetet med 
naturvårdsplanen innefattar en kartläggning av livsmiljöer och spridningssamband för 
pollinatörer. Kommunens bedömning är att naturvårdsplanen kommer tydliggöra hur 
kommunens skötsel ska bedrivas för att bibehålla Nackas biologiska mångfald. 

Juridik- och kanslistaben bedömer, i likhet med natur- och trafiknämnden, att kommunen 
redan arbetar i den riktning som föreslås i motionen och föreslår därför att motionen 
därmed är färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Juridik- och kanslistaben den 20 november 2023 
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Bilaga 1. Motionen (V) 

Bilaga 2. Protokollsutdrag NTN 

Bilaga 3. Tjänsteskrivelse natur- och trafiknämnden  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är av stor vikt att kommunen arbetar för att stärka den biologiska mångfalden. Vi är 
därför positiva till att kommunen ska ta fram en naturvårdsplan som ska bli ett 
kunskapsunderlag och ett sammanhållande strategiskt dokument som konkretiserar 
kommunens naturvårdsinsatser. En del i det är att beakta behovet av att skapa goda 
livsmiljöer för pollinatörer. Skötseln av grönytor, så som till exempel vägrenar, mittremsor 
och parker, är en viktig del i att stärka den biologiska mångfalden samt för att bevara och 
återskapa pollinatörernas livsmiljöer.”  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är viktiga frågor som Vänsterpartiet tar upp i sin motion och vi 
är positiva till att kommunen i sitt svar hänvisar till att man håller på att ta fram en 
naturvårdsplan, vi kommer att följa det arbetet noga. Frågan om pollineringsplanen var 
uppe för beslut i fullmäktige 2021-05-24. Då röstade de styrande partierna ned det förslag 
till beslut till pollineringsplan som naturenheten förordade och en enig natur- och 
trafiknämnd tillstyrkt ett drygt år tidigare 2020-01-28. Nackalistan står kvar i vårt 
ställningstagande för pollineringsplanen från januari 2020 och maj 2021. Av den 
anledningen valde vi att åter lyfta frågan i en egen motion 2023.  
Det gläder oss att de styrande partierna nu en andra gång ändrat uppfattning i frågan och 
nu vill ta fram pollineringsplanen som en del av den kommande grönstrukturplanen. 
Nackalistan kommer att följa arbetet. Vi hoppas även att den statliga medfinansieringen på 
50% av pollineringsplanen, som var aktuell 2021, fortfarande är möjlig.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet hade om möjligt yrkat bifall till den egna motionen.”   
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet har länge drivit och i olika former föreslagit lösningar för att lyfta in biologisk 
mångfald och grönska i stadsbyggande och infrastruktur och förhandlade efter valet om 
detta. Tack vare oss håller nu en naturvårdsplan på att tas fram och vi ser fram ett att ta del 
av det arbetet och att biologisk mångfald inte bara synliggörs utan också stärks. Det handlar 
om att dels få till mer grönska men också se till vilken typ av grönska det handlar om. I det 
gröna paket som vi tidigare i år föreslog finns flera olika konkreta förslag för att stärka på 
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ekologisk och social hållbarhet, med allt från stadsängar till levande dikeskanter och 
stadsodling.” 
 
- - - - - 
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§  157 KFKS 2023-00664 

Motion – Nacka behöver en plan för pollinering  
Inkom den 19 juni 2023 av Konstantinos Irina, (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige noterar följande. Det pågår ett arbete att ta fram en naturvårdsplan 
som kommer att svara upp mot behovet av en pollineringsplan. Vidare arbetar kommunen 
med inventering av artgrupper/naturtyper i enlighet med kommunens miljöprogram och 
planerar för ytterligare analyser och åtgärder inom ramen för den nya naturvårdsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kartlägga status på pollinerande 
insekter och behovet av åtgärder samt att ta fram en kommunal pollineringsplan för hela 
kommunen med förslag på åtgärder.  

Ärendet har remitterats till natur- och trafiknämnden och kommunstyrelsen.  

Under sommaren har en inventering av öppna marker genomförts, vilken kommer utgöra 
underlag för vidare analyser och utvecklade skötselstrategier. Det pågår vidare redan ett 
arbete med att ta fram en naturvårdsplan, vilket innefattar bland annat en kartläggning av 
livsmiljöer och spridningssamband för pollinerande insekter. 

 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Juridik- och kanslistaben den 31 oktober 2023 

Bilaga 1. Motionen 

Bilaga 2. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämndens sammanträde den 19 
september 2023  

 
Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget från Juridik- och kanslistaben. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är av stor vikt att kommunen arbetar för att stärka den biologiska mångfalden. Vi är 
därför positiva till att kommunen ska ta fram en naturvårdsplan som ska bli ett 
kunskapsunderlag och ett sammanhållande strategiskt dokument som konkretiserar 
kommunens naturvårdsinsatser. En del i det är att beakta behovet av att skapa goda 
livsmiljöer för pollinatörer. Skötseln av grönytor, så som till exempel vägrenar, mittremsor 
och parker, är en viktig del i att stärka den biologiska mångfalden samt för att bevara och 
återskapa pollinatörernas livsmiljöer.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Frågan om pollineringsplanen var uppe för beslut i fullmäktige 2021-05-24. Då röstade de 
styrande partierna ned det förslag till beslut till pollineringsplan som naturenheten 
förordade och en enig natur- och trafiknämnd tillstyrkt ett drygt år tidigare 2020-01-28. 
Nackalistan står kvar i vårt ställningstagande för pollineringsplanen från januari 2020 och 
maj 2021. Av den anledningen valde vi att åter lyfta frågan i en egen motion 2023.  
Det gläder oss att de styrande partierna nu en andra gång ändrat uppfattning i frågan och 
nu vill ta fram pollineringsplanen som en del av den kommande grönstrukturplanen. 
Nackalistan kommer att följa arbetet. Vi hoppas även att den statliga medfinansieringen på 
50% av pollineringsplanen, som var aktuell 2021, fortfarande är möjlig.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet har genom åren lagt olika motioner om att stärka den biologiska mångfalden 
och föreslog 2019 att en pollineringsplan skulle tas fram. Efter valet förhandlade vi med 
utgångspunkt i dessa våra förslag och fick igenom en naturvårdsplan, som just nu arbetas 
fram och där biologisk mångfald är en stor del. 
 
Pollinerande insekter är livsviktigt för oss människor men idag sker en stor tillbakagång av 
pollinatörer. Att kartlägga och ha en plan för hur läget ser ut i Nacka är därför något vi sett 
behov av länge. För att agera måste man veta hur man ska göra. När Nacka växer behöver 
vi titta på vad vi planterar, var och hur. För ibland kan avstånden mellan träden i till 
exempel en allé vara avgörande för ekosystemets mående och förutsättningarna för 
insekterna att pollinera våra växter. Tack vare Miljöpartiet arbetar kommunen nu både med 
biologisk mångfald och pollinering - gröna framsteg som inte är en bi-sak!” 
 
- - - - - 
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§  158 KFKS 2023-00411 

Motion - Stärk principen om armlängds avstånd  
Inkom den 24 april 2023 av Desha Svenneborg (MP) med flera 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att återremittera ärendet för att komplettera med 
uppgifter om hur principen om armlängds avstånd tillämpas i Nacka i det som inte gäller 
kulturnämndens ansvarsområde, till exempel när det gäller konst och kultur i den offentliga 
utemiljön. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att principen om armlängds avstånd på lämpligt sätt förankras i 
kommunen i syfte att stärka denna inom samtliga verksamheter. Etablerandet och 
hävdandet av principen om armlängds avstånd inom kulturpolitiken är ett uttryck för en idé 
om avhållsamhet när det gäller styrning. Armlängds avstånd är i detta avseende en allmänt 
hållen princip om att politiker och politiska församlingar ska avhålla sig från konstnärliga 
bedömningar och avstå från att organisera kulturpolitiken på ett sätt som riskerar att 
politiskt styra vad utövande konstnärer och kulturskaparare väljer att innehållsligt ägna sig 
åt. 

Motionen har beretts av kulturnämnden och val- och demokratinämnden. Juridik- och 
kanslistaben har därefter sammanställt nämndernas synpunkter samt gjort en sammanvägd 
bedömning utifrån kommunstyrelsens perspektiv.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Jurudik- och kanslistaben den 20 november 2023 

Bilaga 1. Motionen  

Bilaga 2. Protokollsutdrag från kulturnämnden  

Bilaga 3. Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden  

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), att ärendet 
skulle återremitteras för att komplettera med uppgifter om hur principen om armlängds 
avstånd tillämpas i Nacka i det som inte gäller kulturnämndens ansvarsområde, till exempel 
när det gäller konst och kultur i den offentliga utemiljön. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från Juridik- och 
kanslistaben och förslaget om återremiss från Mats Gerdau (M). 
Ordföranden ställde förslaget om återremiss mot bifall och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat att återremittera ärendet. 
 
Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan beklagar att val- och demokratinämnden valt att inte yttra sig kring motionen 
utan lämnar den utan eget ställningstagande. Val- och demokratinämnden har sedan några 
år tillbaka ett utökat ansvarsområde där demokratifrågor även inkluderas i nämndens 
uppdrag, bland annat definierat enligt reglementet för VDN §2 B : ’Val- och 
demokratinämnden bevakar demokratifrågor i kommunen och arbetar för att utveckla och 
fördjupa den demokratiska processen gentemot Nackaborna. Vi tycker det är viktigt att 
nämnden utifrån sitt område behandlar och yttrar sig i frågor som kommunstyrelsen 
delegerar till dem. Nackalistan tycker att principen om armlängds avstånd i offentlig 
verksamhet är väldigt viktig. Vi menar att den måste värnas genom tydlig förankring i 
kommunen. Precis som kommunen har tydliga regler för hur kommunen ska agera när man 
går in i olika avtal, så ska principen om armlängds avstånd vara en naturlig del av 
kommunens verksamhet.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet välkomnar återremissen för att tydliggöra hur Nacka säkerställer konstens och 
kulturens frihet i det offentliga rummet och den gestaltade livsmiljön. Samtidigt ser vi att 
svaret på motionen, även inom ramen för behandlingen i kulturnämnden, inte 
problematiserar eller belyser kulturens frihet och hur den kan stärkas på ett 
tillfredsställande sätt. På statlig nivå finns fristående myndigheter, men på kommunal nivå 
saknas detta och det är ofta politiker som är inne i konkreta beslut, något som också är 
fallet i Nacka vad gäller enskilda bidrag och stipendier exempelvis. Resonemang om detta 
saknas helt: hur säkerställer vi att politiker inte både fattar beslut om att bidrag och 
stipendier ges ut och sedan även fattar beslut om vem som tilldelas dessa? Hur tar vi höjd 
för det rent organisatoriskt när vi saknar fristående myndigheter? Hur kommer den 
konstnärliga friheten in i våra styrdokument? Frågorna är många och för vår del räcker det 
inte att konstatera att “armlängds avstånd” inte är ett entydigt begrepp och att det är upp 
till enskilda politiska företrädare att respektera kulturens frihet och oberoende. Armlängds 
avstånd bygger på att politiker möjliggör kultur men aldrig är inne i varken utförande eller 
innehåll.” 
 
- - - - - 
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§  159 KFKS 2023-00352 

Politikerinitiativ – Krigsplacering av medarbetare  
Inkom den 3 april 2023 från Filip Wiljander (M), Karin Teljstedt (KD), Gunilla Grudewall-Steen (L) 
och Johan Krogh (C)  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen bifaller politikerinitiativet genom att ge stadsledningskontoret i uppdrag 
att utreda och presentera ett förslag på krigsorganisation och bemanning för kommunen. 
Kommunstyrelsen noterar att utredningen även inbegriper en plan för att prioritera 
kommunens verksamheter i händelse av krig, förtroendevaldas tillgänglighet i en 
krigsorganisation samt nödvändig kommunikation kopplat till krigsplacering. 
Stadsledningskontorets förslag på krigsorganisation och dess bemanning ska presenteras 
för kommunstyrelsen senast under tertial 3 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
Den 3 april 2023 mottogs ett politikerinitiativ från representanter för de fyra 
allianspartierna i Nacka kommun om krigsplacering av medarbetare. I initiativet föreslås att 
följande åtgärder genomförs: 

• utredning för att fastställa omfattningen av krigsplacering av medarbetare i kommunen 

• plan för att prioritera kommunens verksamheter i händelse av krig 

• kontroll av tillgänglighet för förtroendevalda hos Plikt- och prövningsverket 

• kommunikation i samband med eventuell krigsplacering och medborgarnas skyldighet 
utifrån allmän tjänsteplikt 

Utifrån utredningen av politikerinitiativet framgår att tillskapandet och bemanning av en 
krigsorganisation är ett omfattande arbete och behöver ske under relativt lång tid. Arbetet 
bör göras stegvis, systematiskt och strukturerat. Arbetet ska bland annat grundas på Nacka 
kommuns risk- och sårbarhetsanalys (RSA) samt verksamheternas kontinuitetsplaner för att 
prioritera verksamheter och resurser. För att definiera vad höjd beredskap och krig skulle 
innebära för Nacka kommun och vilka åtgärder som krävs, måste en noggrann analys 
genomföras. Baserat på denna analys kan sedan förslag på krigsorganisation och dess 
bemanning presenteras för beslut.  

Med ovan som grund bedöms att ett förslag på krigsorganisation och dess bemanning kan 
presenteras under tertial 3 2024. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Ledningsstaben daterad den 6 november 2023 

Bilaga 1. Politikerinitiativ den 3 april 2023 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade bifall till förslaget från Ledningsstaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  160 KFKS 2023-00101 

Remittering av motion från kommunfullmäktige den 13 
november 2023 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motionen väckt i kommunfullmäktige den 13 
november 2023, enligt tabell nedan.  
 
Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 13 november 2023 om att 
remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.16 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Remittering av motion från kommunfullmäktige den 13 november 2023 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Utskott 

Motion – Utred införande av 
Lommamodellen i Nacka (S) 

KFKS-2023-
01105 

ÄLN och KS  KSAU 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 13 november 
2023 väcktes en motion. I detta ärende presenteras förslag på remittering av denna motion.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Juridik- och kanslistaben daterad den 14 november 2023 

Bilaga 1. Motion – Utred införande av Lommamodellen i Nacka (S) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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§  161   

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet. 
 
- - - - - 
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